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P R O T O K Ó Ł Nr XXIV/2022 

 

z Sesji Rady Gminy Nowinka z dnia 9 marca 2022 r. 
 

AD. 1. Otwarcie sesji i powitanie. 
 

XXIV Sesja Rady Gminy Nowinka rozpoczęła się o godz. 11:00 w Gminnym Ośrodku Kultury  

w Nowince. Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Kłaczkowska, otworzyła obrady sesji, a następnie 

przywitała obecnych Radnych, Sołtysów i  pracowników Urzędu Gminy: 
 

− Wójta Gminy Nowinka – Panią Teresę Strękowską, 

− Zastępcę Wójta – Panią Katarzynę Beatę Sturgulewską, 

− Radcę Prawnego – Pana Jerzego Lewczuk 

− Druhów Strażaków 
 

oraz wszystkich mieszkańców oglądających transmisję obrad. 
 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że obrady Rady Gminy Nowinka są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, zgodnie z art. 20 ust. 1 b ustawy z dnia 8 marca  

1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2022 r., poz. 559). Nagrania obrad będą udostępniane  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Nowinka i na stronie internetowej. 

Ustawa z dnia 4 kwietnia 2019 r. o dostępności cyfrowej stron internetowych i aplikacji 

mobilnych podmiotów publicznych wprowadza szereg nowych obowiązków na samorządy w stosunku 

do osób z ograniczeniami funkcjonalnymi. Osobami takimi na przykład są osoby starsze, niewidomi, 

niedowidzący, głusi, głuchoniewidomi, osoby z niepełnosprawnością intelektualną, czy korzystające  

z urządzeń mobilnych. Strony internetowe i aplikacje mobilne muszą oferować wszelkie możliwe 

udogodnienia dla tych wszystkich grup, a jedną z takich jest wyświetlanie napisów w materiałach audio-

wideo. Dlatego też zgodnie z wymaganiami przywołanej ustawy, nagrania publikowane z posiedzeń 

Rady Gminy będą opatrzone napisami. Proszę więc o zabieranie głosu po jego udzieleniu i przyjściu do 

mównicy, nie wchodzenie sobie „w słowo”, ponieważ generowane napisy będą niezrozumiałe dla osób 

z ograniczeniami funkcjonalnymi, oglądających takie materiały. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, iż w sesji uczestniczy 13 spośród 14 Radnych,  

w związku z tym podejmowane uchwały będą miały charakter prawomocny (lista obecności Radnych 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu). W obradach nie uczestniczy Radny Chrulski Marcin oraz 

poinformowała, iż z mandatu zrezygnował Radny Kamil Wojciechowski. 
 

AD. 3. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, że proponowany porządek obrad został dostarczony 

wszystkim Radnym wraz z materiałami na sesję i odczytała proponowany porządek. Następnie odczy-

tała wniosek Wójta Gminy Nowinka o dołączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie na-

dania nazwy rondu położonemu w Monkiniach. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie wniosek Wójta Gminy Nowinka o dołączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu położonemu w Monkiniach, jako 

punkt 14 podpunkt 17. Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głoso-

wania - 13) 13 głosów „za” (Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski Mieczysław, Cwalińska Ka-

tarzyna, Jagłowska Ilona, Kłaczkowska Elżbieta, Kłoczko Jerzy, Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz 

Dorota Elżbieta, Statkiewicz Krystyna Anna, Strękowski Szczepan, Szwarnowski Marek Tadeusz, Urba-

nowicz Beata, Warsiewicz Agnieszka), 0 głosy „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” przyjęła 

wniosek o dołączenie do porządku obrad powyższej uchwały. (W głosowaniu nie uczestniczył Chrulski 

Marcin) 
 



 

 

2 

 

Radni nie zgłosili uwag ani wniosków do porządku.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie proponowany porządek obrad wraz z przyjętymi 

zmianami. Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 13 

głosów „za” (Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski Mieczysław, Cwalińska Katarzyna, 

Jagłowska Ilona, Kłaczkowska Elżbieta, Kłoczko Jerzy, Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz Dorota 

Elżbieta, Statkiewicz Krystyna Anna, Strękowski Szczepan, Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz 

Beata, Warsiewicz Agnieszka), 0 głosy „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” przyjęła 

proponowany porządek obrad wraz ze zmianami. (W głosowaniu nie uczestniczył Chrulski Marcin) 
 

Przyjęty porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Gminy z dnia 15.12.2021 r. - projekt protokołu dostępny 

będzie od 4 marca 2022 r. do wglądu w wersji papierowej w Urzędzie Gminy Nowinka pok. nr 

11 oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP Gminy Nowinka:  

http://bip.ug.nowinka.wrotapodlasia.pl/rad_gm/projekty-protokolow.html 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja o wynikach konsultacji projektu uchwały nr…/…/22 Rady Gminy Nowinka z dnia 

…. 2022 r. w sprawie zniesienia Sołectwa Podkrólówek i zmiany granic Sołectwa Cisówek. 

6. Sprawozdanie z realizacji „Programu Współpracy Gminy Nowinka z organizacjami pozarządo-

wymi oraz z podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 Ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2021 r.” 

7. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 

rok 2021. 

8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej oraz 

przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań. 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu, Oświaty, Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecz-

nych za 2021 r. 

10. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2021 r. 

11. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2021 r. 

12. Przyjęcie planu pracy Komisji Budżetu, Oświaty, Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecznych na 

2022 r. 

13. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2022 r. 

14. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Augustowskiemu. 

2) Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowinka na lata 2022 

– 2033. 

3) Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

4) Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotni-

czych straży pożarnych za udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub 

ćwiczeniu pożarniczym. 

5) Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części obrębów geodezyjnych Gatne Drugie, Nowinka, Pijawne Polskie, 

Gatne Pierwsze, Szczeberka, Szczebra i Szczepki w gminie Nowinka 

6) Uchwała w sprawie przyjęcia programu osłonowego - „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 

2022. 

7) Uchwała w sprawie  zmiany Uchwały Rady Gminy Nr XVIII/163/17 z dnia 4 grudnia 2017 

r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowince. 

http://bip.ug.nowinka.wrotapodlasia.pl/rad_gm/projekty-protokolow.html
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8) Uchwała w sprawie przyjęcia gminnego programu wspierania rodziny na lata 2022-2024. 

9) Uchwała w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa Uchwały Nr 

XXI/176/21 Rady Gminy Nowinka z dnia 23 września 2021 r. w sprawie utworzenia spółki 

z ograniczoną odpowiedzialnością, wzywającej do uchylenia w całości. 

10) Uchwała w sprawie rozpatrzenia wniosku o ustanowienie modrzewia europejskiego rosną-

cego na działce nr 235/13, obręb Ateny pomnikiem przyrody. 

11) Uchwała w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków prze-

znaczonych na fundusz sołecki. 

12) Uchwała w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapo-

biegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowinka. 

13) Uchwała w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników oraz określenia zasad tego handlu. 

14) Uchwała w sprawie zniesienia Sołectwa Podkrólówek i zmiany granic Sołectwa Cisówek. 

15) Uchwała w sprawie ustalenia wysokości diet radnym, członkom komisji problemowych, 

Przewodniczącemu Rady Gminy, Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy i sołtysom oraz za-

sad ich wypłacania. 

16) Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Proble-

mów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Nowinka na lata 2022 – 

2025 

17) Uchwała w sprawie nadania nazwy rondu położonemu w Monkiniach 

15. Wolne wnioski. 

16. Zakończenie sesji. 

 

AD. 4. Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Gminy z dnia 15 grudnia 2021 r. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała czy Radni mają uwagi bądź wnioski do protokołu nr 

XXIII/2021. 
 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do protokołu.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu  

z XXIII sesji Rady Gminy. Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas 

głosowania - 13) 11 głosów „za” (Cwalińska Katarzyna, Jagłowska Ilona, Kłaczkowska Elżbieta, 

Kłoczko Jerzy, Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, Statkiewicz Krystyna Anna, 

Strękowski Szczepan, Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz Beata, Warsiewicz Agnieszka),  

0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się” (Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski 

Mieczysław) przyjęła protokół z XXIII Sesji Rady Gminy z dnia 15 grudnia 2021 r. (W głosowaniu nie 

uczestniczył Chrulski Marcin) 
 

AD. 4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Teresie Strękowskiej – Wójtowi Gminy. 

Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym od 15.12.2021 r. do 08.03.2022 r. 

Na XXIII Sesji Rady Gminy Nowinka w dniu 15.12.2021 r. zostało podjętych 12 uchwał, które 

przekazano do realizacji, ponadto zostało wydanych 22 zarządzeń Wójta. Najistotniejsze sprawy to: 

1. Dnia 14.12.2021 r. zamieszczono na stronie Urzędu Gminy zapytanie ofertowe dot. Odbioru  

i transportu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Nowinka.  

2. 30.12.2021 r. została podpisana umowa na transport i odbiór odpadów komunalnych z firmą MPO 

Sp. o. o  Białystok  

Cena jednostkowa: 513,00 zł/Mg (netto), 554,04 zł/Mg (brutto) 

Cena za odebranie ok 720,00 Mg odpadów – 369 360,00 zł (netto) - 398 908,80 zł brutto 
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3. Z dniem 31.12.2021 r. podpisana została umowa z Biurem Usług Turystycznych Żak Tourist Sp.  

z o.o. Augustów na dowóz uczniów z terenu Gminy Nowinka do Szkoły Podstawowej w Nowince 

i Szkoły Filialnej w Monkiniach 

4. Mieszkańcy Gminy Nowinka od stycznia 2022 r. nadal  mogą korzystać z uruchomionych połączeń 

komunikacyjnych o charakterze użyteczności publicznej: 

1) Augustów-Tobołowo-Augustów przez Nowinkę 

2) Augustów-Olszanka-Augustów przez Strękowiznę. Koszt na 2022 r. na kwotę 69 801,90 zł. 

brutto 

5. W dniu 05.01.2022 r. Gmina Nowinka ogłosiła zapytanie ofertowe na „Równanie i profilowanie 

dróg gminnych na terenie Gminy Nowinka”, wpłynęły 2 oferty: 

1) Transport Ciężarowy Edmund Waszkiewicz, Jeleniewo  – oferowana cena netto: 0,08 zł/1 m2 , 

cena brutto: 0,10 zł/1m 2 

2) Zakład Usługowy Budowa, remonty i utrzymanie dróg, Janik Grzegorz, Augustów – ofero-

wana cena netto: 0,07 zł/1m 2 , cena brutto: 0,09 zł/1m 2 – oferta,  która wygrała. 

6. Dnia 11.01.2022 r. zamieszczono na stronie urzędu gminy  zapytanie ofertowe na żwirowanie 

dróg  Gminy Nowinka w roku 2022.  Wpłynęły 2 oferty:  

1) BOGMAR Roboty Ziemne, Transport i Handel, Bogusław Martynko, Suwałki  

2) Usługi Transportowe, Andrzej Korenkiewicz, Suwałki  

Przeważyła kwota Usługi Transportowe, Pan Andrzej Korenkiewicz.  

7. Gmina Nowinka otrzymała dofinansowanie w ramach projektu „Cyfrowa Gmina” 

12 stycznia 2022 r. Gmina Nowinka zawarła Umowę o powierzenie grantu o w ramach Programu Ope-

racyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 dotyczy działania 5.1 Rozwój cyfrowy JST oraz wzmoc-

nienie cyfrowej odporności na zagrożenia dotycząca realizacji projektu grantowego otrzymaliśmy 

kwotę 100 000,00 zł. 

Celem projektu jest wsparcie jednostek w zakresie realizacji usług publicznych oraz analiza i poprawa 

stanu cyberbezpieczeństwa. 

8. Od 17 stycznia wpłynęło 255 wniosków o dodatek osłonowy, z czego 23 wniosków jest o dodatek 

z  podwyższonym świadczeniem. Wszystkie wnioski złożone do dn. 4 marca 2022 r. opiewają na 

łączną kwotę ok.  164 500,00 zł. 

        Dodatek osłonowy przysługuje:  

1) osobie w gospodarstwie domowym jednoosobowym, w którym wysokość przeciętnego 

miesięcznego dochodu nie przekracza kwoty 2100,00 zł, oraz osobie w gospodarstwie domowym 

wieloosobowym, w którym wysokość przeciętnego miesięcznego dochodu  nie przekracza kwoty 

1500,00 zł na osobę; 

 2) osobie, w przypadku gdy wysokość jej przeciętnego miesięcznego dochodu na osobę 

przekracza kwotę, w wysokości różnicy między kwotą dodatku osłonowego a kwotą, o którą został 

przekroczony przeciętny miesięczny dochód , tzw. „złotówka za złotówkę” 

 Dodatek osłonowy wynosi rocznie:  

 1) 400 zł dla gospodarstwa domowego jednoosobowego; 

 2) 600 zł dla gospodarstwa domowego składającego się z 2 do 3 osób; 

 3) 850 zł dla gospodarstwa domowego składającego się z 4 do 5 osób; 

 4) 1150 zł dla gospodarstwa domowego składającego się z co najmniej 6 osób 
 

Dodatek osłonowy, w przypadku gdy głównym źródłem ogrzewania gospodarstwa domowego jest 

kocioł na paliwo stałe, kominek, koza, ogrzewacz powietrza, trzon kuchenny, piecokuchnia, kuchnia 

węglowa lub piec kaflowy na paliwo stałe, zasilane węglem lub paliwami węglopochodnymi, zgłoszone 

do centralnej ewidencji emisyjności budynków, wynosi rocznie: 

1) 500 zł dla gospodarstwa domowego jednoosobowego; 

2) 750 zł dla gospodarstwa domowego składającego się z 2 do 3 osób; 
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3) 1062,50 zł dla gospodarstwa domowego składającego się z 4 do 5 osób; 

4) 1437,50 zł dla gospodarstwa domowego składającego się z co najmniej 6 osób. 

   W przypadku gdy wysokość dodatku osłonowego jest niższa niż 20 zł, dodatek ten nie przysługuje. 
   

Terminy wypłat dodatku osłonowego 

Wnioski złożone od 17 do 31 stycznia 2022 r. wypłacane będą w dwóch równych transzach, z czego 

pierwsza nie później niż do końca marca 2022 r. a druga  do dnia 2 grudnia 2022 r.  

Wnioski złożone po 1 lutego 2022 r. zostaną wypłacone jednotranszowo niezwłocznie po przyznaniu 

tego dodatku.  

9. W  dniu 21.01.2022 r. w ramach negocjacji został sprzedany samochód specjalny pożarniczy marki 

JELCZ,  za cenę 60 000,00 zł. dla Gminy Warta reprezentowanej przez Burmistrza Pana Krystiana 

Kroguleckiego. Samochód został przekazany dla kupującego w dniu 03.02.2022 r. 

10.  Po krótce o akcyzach 

Liczba złożonych wniosków przez producentów rolnych w okresie od 01.02.2022 r. do 28.02.2022 r. : 

198 szt. 

     Kwota /litry zebrane do wypłaty producentom rolnym w I półroczu 2022 r.: 209 245,55 zł/litry 

     Roczny limit przeznaczony do wykorzystania na rok 2022 w związku ze złożonymi wnioskami:  

364 476,02 zł/litry 
 

Zwrot będzie wypłacany w okresie od 1 kwietnia do 30 kwietnia 2022 r. jednakże nie wcześniej niż po 

przekazaniu przez Wojewodę Podlaskiego środków na wypłatę zwrotu podatku akcyzowego. Można 

dodać, że od początku trwania dotacji na zwrot podatku akcyzowego jest to rekordowy zwrot dotacji. 

11. 8 lutego 2022 r. otrzymaliśmy informację o tym, że złożony 5 listopada 2021 r. wniosek  

o praznaczenie  grantu w ramach projektu „Wsparcie dzieci i rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfro-

wym” został zaakceptowany. 

W ramach grantu Gmina Nowinka otrzyma kwotę 48 048,00 zł na zakup sprzętu komputerowego wraz 

z niezbędnym oprogramowaniem dla 16 dzieci. W związku ze zmianą Regulaminu Konkursu Granto-

wego maksymalna cena zakupu komputera stacjonarnego i laptopa wynosi 2500,00 zł, a tabletu 1000,00 

zł. 

W chwili obecnej trwa proces podpisywania umowy o powierzenie grantu, czekamy na złożenie podpi-

sów przez Grantodawcę. 

12. W styczniu Ministerstwo Zdrowia zdecydowało o rozpoczęciu drugiej akcji związanej z dystry-

bucją w województwie podlaskim jednorazowych maseczek ochronnych. 

Gmina Nowinka otrzymała (za pośrednictwem Starostwa Powiatowego) 17 550 szt. maseczek zwykłych 

oraz 4 000 szt, maseczek FFP2, które zostały rozdysponowane mieszkańcom Gminy Nowinka 

zameldowanym na stałe i czasowo), ośrodkowi zdrowia w Nowince, GOPS Nowinka, OSP Bryzgiel  

i OSP Nowinka oraz pracownikom Urzędu Gminy. Maseczki mieszkańcom zostały rozdane za 

pośrednictwem sołtysów miejscowości. Na jedną osobę przypadało  5 maseczek zwykłych i 1FFP2, 

przy czym każdy mógł odebrać przydział dla pozostałych domowników. 

Bardzo serdecznie dziękuje sołtysom za pomoc przy dystrybucji maseczek. 

13. Radny okręgu Nr 14 (Pijawne Polskie, Pijawne Ruskie i Osińska Buda) z dniem 10.02.br. złożył 

rezygnację z funkcji radnego. 14.02.2022 r. za pośrednictwem Przewodniczącej Rady Gminy 

rezygnacja ta została przesłana do Komisarza Wyborczego w Suwałkach. Z dniem 1.03.br. 

stwierdzono wygaśnięcie mandatu radnego. 

14. Dnia 18.02.2022 r. Gmina Nowinka złożyła wniosek do Suwalsko – Sejneńskiej Lokalnej Grupy 

Działania w Suwałkach o przyznanie pomocy na operacje w ramach poddziałania 19.2 Wsparcie 

na wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność” na 

plac zabaw przylegający do oddziału filialnego w Monkiniach. Chcieliśmy to zrobić w Olszance 

ale niestety nie spełnia kryteriów, bo musi być 10 m od budynków. Kwota dofinansowania 63,3%  

tj. 48 108,00 zł zaś 27 892,00 środki własne. Ogólny koszt zadania: 76 000,00 zł. brutto. 
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15. W dniu 19 lutego br. na obszarze województwa podlaskiego występowały silne wiatry. Na 

terenie gminy Nowinka ucierpiało pięć gospodarstw domowych, w tym jeden budynek mieszkalny 

i cztery budynki gospodarcze. Pracownicy socjalni Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Nowince przeprowadzili wywiady środowiskowe u poszkodowanych rodzin. Kierownik GOPS 

wraz z przedstawicielami Urzędu Gminy i Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego 

weszli w skład komisji szacującej straty. Wielkość strat w uszkodzonych budynkach oszacowano 

od 5% do 72%. Skierowano wniosek do Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego o udzielenie dotacji 

na wypłatę zasiłku celowego dla rodziny zamieszkującej w uszkodzonym budynku mieszkalnym. 

Pozostałe rodziny zostaną wsparte finansowo środkami pochodzącymi z budżetu gminy. 

16. 22.02.2022 r. Gmina Nowinka złożyła wniosek do Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Podlaskiego Departament Infrastruktury i Transportu w Białymstoku o przyznanie pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej gminom z terenu województwa podlaskiego na zakup sprzętu 

ratowniczo-gaśniczego i umundorowania z przeznaczeniem dla jednostek Ochotniczych Straży 

Pożarnych w 2022 r. Kwota wnioskowanej pomocy finansowej to 60 371,98 zł. (OSP Nowinka  

i OSP Bryzgiel). Czekamy na rozstrzygnięcie konkursu. 

17. W ramach II Naboru Rządowego Funduszu Polski Ład. Program Inwestycji Strategicznych 

Gmina Nowinka złożyła 3 wnioski za pośrednictwem Banku Gospodarstwa Krajowego  

w dn.22.02.2022 r. a także 2 dodatkowe wnioski popegeerowskie: 

1) Przebudowa trzech dróg publicznych będących w zarządzie gminy: Szczebra – Szczeberka, 

Szczepki – Podnowinka oraz przy szkole w Monkiniach.  

Informacje o tym wniosku były we wcześniejszym sprawozdaniu, tutaj pracownik do końca nie do-

czytał, owszem byliśmy w rezerwie ale dodam, że przy tym wniosku musieliśmy już wcześniej 

mieć wybranego wykonawcę, wtedy otrzymalibyśmy dofinansowanie, nawet jeśli  

byśmy tego dofinansowania nie otrzymali musieliśmy je mieć zagwarantowane finansowo  

w budżecie Gminy.  Zrezygnowaliśmy z tego, zwłaszcza, że to zaistniało w po połowie grudnia, 

a mamy inne inwestycje które przeszły. 

Łącznie modernizacja będzie obejmowała ok. 2 km dróg i obejmuje odcinki mocno eksploatowane 

przez mieszkańców gminy. Prace będą  polegały na robotach przygotowawczych, robotach ziem-

nych, wyregulowaniu studzienek kanalizacyjnych oraz zaworów wodociągowych. 

Przewidywana wartość inwestycji (w PLN) 1 920 000,00 

Deklarowana kwota udziału własnego (w PLN) 96.000,00 

Procentowy udział własny Wnioskodawcy w realizacji inwestycji 5,00 % 

Kwota wnioskowanych środków (w PLN) 1 824.000,00 
 

2) Przebudowa, rozbudowa i zmiana sposobu użytkowania części nieużytkowanej budynku ośrodka 

kultury na funkcję usługową wraz z infrastrukturą techniczną. Zadanie zakłada modernizację bu-

dynku przylegającego do siedziby GOK.  

Przewidywana wartość inwestycji (w PLN) 4 200 000,00 

Deklarowana kwota udziału własnego (w PLN) 420 000,00 

Procentowy udział własny Wnioskodawcy w realizacji inwestycji 10,00 % 

Kwota wnioskowanych środków (w PLN) 3 780 000,00. 
 

3) Modernizacja i rozbudowa stacji wodociągowej w miejscowości Nowinka będzie polegać na 

remoncie i rozbudowie stacji wodociągowej w miejscowości Nowinka. 

Przewidywana wartość inwestycji (w PLN) 3 700 000,00 

Deklarowana kwota udziału własnego (w PLN) 185 000,00 

Procentowy udział własny Wnioskodawcy w realizacji inwestycji 5,0 % 

Kwota wnioskowanych środków (w PLN) 3.515 000,00 
 

4) Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Walne o długości około 1 km 

Przewidywana wartość inwestycji (w PLN) 960 000,00 
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Deklarowana kwota udziału własnego (w PLN) 19 200,00 

Procentowy udział własny Wnioskodawcy w realizacji inwestycji 2,0 % 

Kwota wnioskowanych środków (w PLN) 940 800,00. 
 

5) Przebudowa dróg gminnych w miejscowości Tobołowo o długości około 700 m 

Przewidywana wartość inwestycji (w PLN) 900 000,00 

Deklarowana kwota udziału własnego (w PLN) 18 000,00 

Procentowy udział własny Wnioskodawcy w realizacji inwestycji 2,0 % 

Kwota wnioskowanych środków (w PLN) 882 000,00. 

18.  25.02.2022 r. złożono wniosek w Projekcie Lokalny Animator Sportu, którego operatorem jest 

Instytut Sportu-Państwowy Instytut Badawczy w Warszawie w zakresie programu „Moje Boisko – 

Orlik 2012”. Przystąpienie do ww. programu skutkuje 50% dofinansowaniem wynagrodzenia dla 

Animatorów pozalekcyjnych zajęć sportowych w okresie od 1.03.2022 r. do 30.11.2022 r. . Nasza 

gmina posiada 2 Animatorów. 

19.  Dnia 28.02.2022 r. Sołtys wsi Juryzdyka złożyła rezygnację z funkcji sołtysa z dniem 31.03 br. 

20.  W dniu 3 marca 2022 r. gmina Nowinka złożyła wniosek do Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych o udzielenie grantu „Dostępny Samorząd” w ramach 

projektu pn. Poprawa dostępności Urzędu Gminy Nowinka, w tym budowa podjazdu do budynku. 

Koszt całkowity 100 000 zł brutto. 

21.  Gmina Nowinka, w związku z oddanymi w 2020 r. głosami mieszkańców, zakwalifikowała się 

do etapu finałowego projektu rządowego „Pod biało-czerwoną”. Działania realizowane w ramach 

tego projektu będą polegały na zakupie i montażu masztu z biało-czerwoną flagą przed budynkiem 

Szkoły Podstawowej w Nowince. Celem projektu jest godne upamiętnienie zwycięstwa wojsk 

Rzeczypospolitej nad armią bolszewicką w Bitwie Warszawskiej 1920 roku. Umieszczenie flagi 

na maszcie w wyjątkowym miejscu to dowód na to jak ważne są symbole narodowe w życiu 

Polaków. 

Gmina Nowinka na ten cel może pozyskać 8 000,00 zł. Organizatorami projektu są Kancelaria Prezesa 

Rady Ministrów oraz Ministerstwo Cyfryzacji. 

22.  Ilość osób zaszczepionych w Gminie Nowinka wg stanu na 09.03.2022 r.: 

- minimum jedną dawką – 1262 (42,8%), 

- w pełni zaszczepionych – 1235 (41,9%), co daje nam 5 miejsce w powiecie augustowskim. 

23.  Minister Spraw Wewnętrznych i Administracji wydał rozporządzenie w sprawie wzoru wniosku  

o przyznanie świadczenia ratowniczego dla strażaków OSP. Prawo do świadczenia ratowniczego 

w wysokości 200 zł z tyt. wysługi lat przysługuje strażakowi ratownikowi OSP, który czynnie 

uczestniczył w działaniach lub akcjach ratowniczych w przypadku mężczyzn- przez co najmniej 

25 lat i osiągnął 65 rok życia, w przypadku kobiet co najmniej 20 lat i ma co najmniej 60 lat. Przez 

czynne uczestnictwo należy rozumieć bezpośredni udział przynajmniej raz w roku w działaniach 

lub akcjach ratowniczych. 
 

Korzystając z okazji, że jestem przy głosie. Z okazji Dnia Sołtysa wszystkim sołtysom z terenu Gminy 

Nowinka składam wyrazy podziękowania za wkład pracy, zaangażowanie i aktywną postawę na rzecz 

wspólnoty lokalnej. Dużo zdrowia, optymizmu, pogody ducha,  satysfakcji z wykonywanej funkcji oraz 

realizacji pomysłów w działalności sołeckiej. 

Pani Przewodnicząca i Wysoka Rado proszę o przyjęcie sprawozdania. 
 

Rada sprawozdanie przyjęła. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy również złożyła Sołtysom najserdeczniejsze życzenia dużo zdrowia  

i spokoju. 
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AD. 5. Informacja o wynikach konsultacji projektu uchwały nr…/…/22 Rady Gminy Nowinka  

z dnia …. 2022 r. w sprawie zniesienia Sołectwa Podkrólówek i zmiany granic Sołectwa Cisówek. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Katarzynie Beacie Sturgulewskiej, która omówiła 

wyniki konsultacji. 
 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedłożonej informacji. 
 

Rada informacje przyjęła. 
 

AD. 6. Sprawozdanie z realizacji „Programu Współpracy Gminy Nowinka z organizacjami 

pozarządowymi oraz z podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 Ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2021 r.” 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Pana Łukasza Jankowskiego – pracownika Urzędu Gminy 

Nowinka o przedstawienie sprawozdania. 
 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedłożonego sprawozdania. 
 

Rada przyjęła sprawozdanie. 
 

AD. 7. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za rok 

2021 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o pytania bądź uwagi do sprawozdania. 
 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedłożonego sprawozdania. 
 

Rada przyjęła sprawozdanie. 
 

AD. 8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej 

oraz przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Ewie Miezio – Kierownikowi Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Nowince, która omówiła najważniejsze punkty sprawozdania. 
 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedłożonego sprawozdania. 
 

Rada przyjęła sprawozdanie. 
 

AD. 9. Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu, Oświaty, Kultury, Rolnictwa i Spraw 

Społecznych za 2021 r. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji. 
 

Radna Katarzyna Cwalińska przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu, Oświaty, 

Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecznych. 
 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedłożonego sprawozdania. 
 

Rada przyjęła sprawozdanie. 
 

AD. 10. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2021 r. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji. 
 

Radny Stanisław Mikołajczyk przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej. 
 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedłożonego sprawozdania. 
 

Rada przyjęła sprawozdanie. 
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AD. 11. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2021 r. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji. 
 

Radna Katarzyna Cwalińska przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji. 
 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedłożonego sprawozdania. 
 

Rada przyjęła sprawozdanie. 
 

AD. 12. Przyjęcie planu pracy Komisji Budżetu, Oświaty, Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecznych 

na 2022 r. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o odczytanie planu pracy Komisji. 
 

Radna Katarzyna Cwalińska przedstawiła plan pracy Komisji Budżetu, Oświaty, Kultury, Rolnictwa  

i Spraw Społecznych na 2022 r. 
 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedłożonego planu pracy. 
 

Rada przyjęła plan pracy Komisji Budżetu, Oświaty, Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecznych. 
 

AD. 13. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2022 r. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o odczytanie planu pracy Komisji. 
 

Radny Stanisław Mikołajczyk przedstawił plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2022 r. 
 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedłożonego planu pracy. 
 

Rada przyjęła plan pracy Komisji Rewizyjnej. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła 15 minutową przerwę. Po przerwie wznowiono obrady. 
 

14. Podjęcie uchwał 

AD. 14.1) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Augustowskiemu 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Ewie Wasilewskiej – Nakielskiej - 

Skarbnikowi Gminy Nowinka, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu, Oświaty, 

Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecznych Katarzynie Cwalińskiej, która poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (kserokopia opinii stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad uchwałą w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Augustowskiemu. Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych 

Radnych podczas głosowania - 13) 13 głosów „za” (Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski 

Mieczysław, Cwalińska Katarzyna, Jagłowska Ilona, Kłaczkowska Elżbieta, Kłoczko Jerzy, Mikołajczyk 

Stanisław, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, Statkiewicz Krystyna Anna, Strękowski Szczepan, 

Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz Beata, Warsiewicz Agnieszka), 0 głosów „przeciw”,  

0 głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę nr XXIV/199/22 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Augustowskiemu. (W głosowaniu nie uczestniczył Chrulski Marcin) 
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AD. 14.2) Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowinka na 

lata 2022 – 2033 
 

Przewodnicząca Rady Gminy oznajmiła, iż przy tym punkcie procedowane będą dwie uchwały, czyli 

uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowinka na lata 2022 - 2033 

wraz z uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 
 

 

AD. 14.3) Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Ewie Wasilewskiej – Nakielskiej - Skarbnikowi 

Gminy Nowinka, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu, Oświaty, 

Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecznych Katarzynie Cwalińskiej, która poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał (kserokopia opinii stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Nowinka na lata 2022 - 2033. Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba 

obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 13 głosów „za” (Augustynowicz Jolanta Helena, 

Chmielewski Mieczysław, Cwalińska Katarzyna, Jagłowska Ilona, Kłaczkowska Elżbieta, Kłoczko Jerzy, 

Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, Statkiewicz Krystyna Anna, Strękowski Szczepan, 

Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz Beata, Warsiewicz Agnieszka), 0 głosów „przeciw”,  

0 głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXIV/200/22 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Nowinka na lata 2022 - 2033. (W głosowaniu nie uczestniczył Chrulski 

Marcin) 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad uchwałą w sprawie zmian  

w budżecie gminy na 2022 r. 

Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania – 13) 13 głosów 

„za” (Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski Mieczysław, Cwalińska Katarzyna, Jagłowska Ilona, 

Kłaczkowska Elżbieta, Kłoczko Jerzy, Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, 

Statkiewicz Krystyna Anna, Strękowski Szczepan, Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz Beata, 

Warsiewicz Agnieszka), 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XXIV/201/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 r. (W głosowaniu nie uczestniczyła 

Augustynowicz Jolanta Helena) 
 

AD. 14.4) Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

ochotniczych straży pożarnych za udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu 

lub ćwiczeniu pożarniczym 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Teresie Strękowskiej - Wójtowi Gminy Nowinka, 

która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Wójt Gminy Nowinka nadmieniła, iż 

jesteśmy jeszcze w programie naprawczym i nie możemy pomijać kwestii finansowych. 
 

Przewodnicząca Rady Gmina poinformowała, iż ze strażą jest związana od wielu lat i rozumie co to 

jest strażak ochotnik, który jest w ciągłym biegu aby ratować nasze życie, nasz dobytek oraz złożyła 

wniosek formalny o zwiększenie ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkowi OSP  

w wysokości - 25 zł, natomiast za 1 godz. udziału w szkoleniu lub ćwiczeniach pożarniczych  

w wysokości - 15 zł. 
 

Radny Kłoczko Jerzy również poinformował, że jest związany ze strażą pożarną, ale jest to ochotnicza 

straż pożarna. Dodał, iż była Komisja, która zaopiniowała uchwałę pozytywnie w postaci jaką 
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otrzymaliśmy. Nadmienił, iż nadal jesteśmy zadłużoną Gminą i proponuje, aby teraz zostać przy obecnej 

uchwale, a na następną sesję wyjść z wnioskiem o obniżenie diety Pani Przewodniczącej o 200 złotych, 

a Radnym o 50 złotych i wówczas mamy dla strażaków. Ponadto dodał, że jesteśmy społeczni tak samo 

jak straż jest ochotnicza i nikt nikogo nie przymusza do pracy społecznej. Następnie złożył wniosek 

formalny o przyjęcie uchwały w postaci jaka jest, a na następną sesję przedstawić uchwałę obniżającą 

diety Pani Przewodniczącej o 200 zł, a Radnym o 50 zł i o podwyższenie Ochotniczej Straży Pożarnej. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy zaznaczyła, że „strażak ochotnik robi więcej niż strażak zawodowy, bo 

strażak zawodowy siedzi w cieple i czeka. Ma dyżur, a oni nie mają dyżuru, oni biegną. Czy te 5 zł to 

taki problem?” Następnie poddała pod głosowanie pierwszy wniosek formalny. Rada Gminy w wyniku 

głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 8 głosów „za” (Augustynowicz Jolanta 

Helena, Cwalińska Katarzyna, Kłaczkowska Elżbieta, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, Statkiewicz Kry-

styna Anna, Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz Beata, Warsiewicz Agnieszka), 2 głosy „prze-

ciw” (Jagłowska Ilona, Kłoczko Jerzy), 3 głosy „wstrzymujące się” (Mikołajczyk Stanisław, Strękowski 

Szczepan, Chmielewski Mieczysław) przyjęła wniosek formalny Elżbiety Kłaczkowskiej Przewodniczą-

cej Rady Gminy. (W głosowaniu nie uczestniczył Chrulski Marcin) 
 

Następnie odczytała cały projekt uchwały ze zmianami i poddała pod głosowanie. Rada Gminy  

w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 9 głosów „za” 

(Augustynowicz Jolanta Helena, Cwalińska Katarzyna, Kłaczkowska Elżbieta, Mikołajczyk Stanisław, 

Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, Statkiewicz Krystyna Anna, Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz 

Beata, Warsiewicz Agnieszka), 2 głosy „przeciw” (Jagłowska Ilona, Kłoczko Jerzy), 2 głosy 

„wstrzymujące się” (Strękowski Szczepan, Chmielewski Mieczysław) podjęła uchwałę Nr 

XXIV/202/22 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych 

straży pożarnych za udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu 

pożarniczym. (W głosowaniu nie uczestniczył Chrulski Marcin) 
 

AD. 14.5) Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części obrębów geodezyjnych Gatne Drugie, Nowinka, Pijawne 

Polskie, Gatne Pierwsze, Szczeberka, Szczebra i Szczepki w gminie Nowinka 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Paulinie Żuchowskiej – pracownikowi Urzędu 

Gminy Nowinka Gminy, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu, Oświaty, 

Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecznych Katarzynie Cwalińskiej, która poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (kserokopia opinii stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie. 

Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 13 głosów „za” 

(Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski Mieczysław, Cwalińska Katarzyna, Jagłowska Ilona, 

Kłaczkowska Elżbieta, Kłoczko Jerzy, Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, 

Statkiewicz Krystyna Anna, Strękowski Szczepan, Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz Beata, 

Warsiewicz Agnieszka), 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  

Nr XXIV/203/22 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części obrębów geodezyjnych Gatne Drugie, Nowinka, Pijawne Polskie, Gatne Pierwsze, 

Szczeberka, Szczebra i Szczepki w gminie Nowinka (W głosowaniu nie uczestniczył Chrulski Marcin)   
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AD. 14.6) Uchwała w sprawie  przyjęcia programu osłonowego - „Korpus Wsparcia Seniorów” 

na rok 2022 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Ewie Miezio – Kierownikowi Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Nowince, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu, Oświaty, Kultury, 

Rolnictwa i Spraw Społecznych Katarzynie Cwalińskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały (kserokopia opinii stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad uchwałą. 

Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 13 głosów „za” 

(Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski Mieczysław, Cwalińska Katarzyna, Jagłowska Ilona, 

Kłaczkowska Elżbieta, Kłoczko Jerzy, Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, 

Statkiewicz Krystyna Anna, Strękowski Szczepan, Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz Beata, 

Warsiewicz Agnieszka), 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  podjęła 

uchwałę Nr XXIV/204/22 w sprawie  przyjęcia programu osłonowego - „Korpus Wsparcia Seniorów” 

na rok 2022. (W głosowaniu nie uczestniczył Chrulski Marcin).   
 

AD. 14.7) Uchwała w sprawie  zmiany Uchwały Rady Gminy Nr XVIII/163/17 z dnia 4 grudnia 

2017 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowince 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Ewie Miezio – Kierownikowi Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Nowince, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu, Oświaty, 

Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecznych Katarzynie Cwalińskiej, która poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (kserokopia opinii stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad uchwałą. 

Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 13 głosów „za” 

(Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski Mieczysław, Cwalińska Katarzyna, Jagłowska Ilona, 

Kłaczkowska Elżbieta, Kłoczko Jerzy, Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, 

Statkiewicz Krystyna Anna, Strękowski Szczepan, Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz Beata, 

Warsiewicz Agnieszka), 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XXIV/205/22 w sprawie  zmiany Uchwały Rady Gminy Nr XVIII/163/17 z dnia 4 grudnia 2017 r. 

w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowince. 

(W głosowaniu nie uczestniczył Chrulski Marcin).   
 

AD. 14.8) Uchwała w sprawie przyjęcia gminnego programu wspierania rodziny na lata 2022-

2024 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Ewie Miezio – Kierownikowi Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Nowince, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu, Oświaty, 

Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecznych Katarzynie Cwalińskiej, która poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (kserokopia opinii stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad uchwałą. 
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Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 13 głosów „za” 

(Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski Mieczysław, Cwalińska Katarzyna, Jagłowska Ilona, 

Kłaczkowska Elżbieta, Kłoczko Jerzy, Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, 

Statkiewicz Krystyna Anna, Strękowski Szczepan, Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz Beata, 

Warsiewicz Agnieszka), 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XXIV/206/22 w sprawie  przyjęcia gminnego programu wspierania rodziny na lata 2022-2024  

(W głosowaniu nie uczestniczył Chrulski Marcin).   
 

AD. 14.9) Uchwała w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa Uchwały 

Nr XXI/176/21 Rady Gminy Nowinka z dnia 23 września 2021 r. w sprawie utworzenia spółki z 

ograniczoną odpowiedzialnością, wzywającej do uchylenia w całości 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Panu Jerzemu Lewczuk – Radcy Prawnemu, który 

przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu, Oświaty, 

Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecznych Katarzynie Cwalińskiej, która poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (kserokopia opinii stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad uchwałą. 

Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 13 głosów „za” 

(Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski Mieczysław, Cwalińska Katarzyna, Jagłowska Ilona, 

Kłaczkowska Elżbieta, Kłoczko Jerzy, Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, 

Statkiewicz Krystyna Anna, Strękowski Szczepan, Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz Beata, 

Warsiewicz Agnieszka), 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XXIV/207/22 w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa Uchwały Nr 

XXI/176/21 Rady Gminy Nowinka z dnia 23 września 2021 r. w sprawie utworzenia spółki  

z ograniczoną odpowiedzialnością, wzywającej do uchylenia w całości (W głosowaniu nie uczestniczył 

Chrulski Marcin).   
 

AD. 14.10) Uchwała w sprawie rozpatrzenia wniosku o ustanowienie modrzewia europejskiego 

rosnącego na działce nr 235/13, obręb Ateny pomnikiem przyrody 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Przewodniczącej Komisji Katarzynie Cwalińskiej, 

która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu, Oświaty, 

Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecznych Katarzynie Cwalińskiej, która poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (kserokopia opinii stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 
 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad uchwałą. 

Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 13 głosów „za” 

(Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski Mieczysław, Cwalińska Katarzyna, Jagłowska Ilona, 

Kłaczkowska Elżbieta, Kłoczko Jerzy, Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, 

Statkiewicz Krystyna Anna, Strękowski Szczepan, Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz Beata, 

Warsiewicz Agnieszka), 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XXIV/208/22 w sprawie rozpatrzenia wniosku o ustanowienie modrzewia europejskiego rosnącego na 

działce nr 235/13, obręb Ateny pomnikiem przyrody. (W głosowaniu nie uczestniczył Chrulski Marcin).   
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AD. 14.11) Uchwała w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

przeznaczonych na fundusz sołecki. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały. 
 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu, Oświaty, 

Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecznych Katarzynie Cwalińskiej, która poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwał (kserokopia opinii stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o przegłosowanie wniosku formalnego. Rada Gminy 

w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 10 głosów „za” 

(Chmielewski Mieczysław, Cwalińska Katarzyna, Jagłowska Ilona, Kłaczkowska Elżbieta, Kłoczko 

Jerzy, Mikołajczyk Stanisław, Statkiewicz Krystyna Anna, Strękowski Szczepan, Szwarnowski Marek 

Tadeusz, Urbanowicz Beata), 1 głos „przeciw” (Warsiewicz Agnieszka), 2 głosy „wstrzymujące się” 

(Augustynowicz Jolanta Helena, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta ) podjęła uchwałę Nr XXIV/209/22 w 

sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków przeznaczonych na fundusz 

sołecki. (W głosowaniu nie uczestniczył Chrulski Marcin).   
 

AD. 14.12) Uchwała w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowinka 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Angelice Sokołowskiej – Pracownikowi Urzędu 

Gminy Nowinka, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu, Oświaty, 

Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecznych Katarzynie Cwalińskiej, która poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (kserokopia opinii stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 
 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad uchwałą. 

Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 13 głosów „za” 

(Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski Mieczysław, Cwalińska Katarzyna, Jagłowska Ilona, 

Kłaczkowska Elżbieta, Kłoczko Jerzy, Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, 

Statkiewicz Krystyna Anna, Strękowski Szczepan, Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz Beata, 

Warsiewicz Agnieszka), 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XXIV/210/22 w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowinka. (W głosowaniu nie uczestniczył Chrulski Marcin).   
 

AD. 14.13) Uchwała w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty 

przez rolników i ich domowników oraz określenia zasad tego handlu 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Angelice Sokołowskiej – Pracownikowi Urzędu 

Gminy Nowinka, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu, Oświaty, 

Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecznych Katarzynie Cwalińskiej, która poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (kserokopia opinii stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad uchwałą. 

Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 13 głosów „za” 

(Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski Mieczysław, Cwalińska Katarzyna, Jagłowska Ilona, 
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Kłaczkowska Elżbieta, Kłoczko Jerzy, Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, 

Statkiewicz Krystyna Anna, Strękowski Szczepan, Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz Beata, 

Warsiewicz Agnieszka), 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XXIV/211/22 w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników 

i ich domowników oraz określenia zasad tego handlu. (W głosowaniu nie uczestniczył Chrulski Marcin).   
 

AD. 14.14) Uchwała w sprawie zniesienia Sołectwa Podkrólówek i zmiany granic Sołectwa 

Cisówek 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że uzasadnienie uchwały zostało umówione wcześniej 

oraz poprosiła o pytania i uwagi. 
 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu, Oświaty, 

Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecznych Katarzynie Cwalińskiej, która poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (kserokopia opinii stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad uchwałą. 

Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 10 głosów „za” 

(Augustynowicz Jolanta Helena, Cwalińska Katarzyna, Jagłowska Ilona, Kłaczkowska Elżbieta, 

Kłoczko Jerzy, Mikołajczyk Stanisław, Statkiewicz Krystyna Anna, Strękowski Szczepan, Szwarnowski 

Marek Tadeusz, Urbanowicz Beata), 1 głos „przeciw” (Ostrokołowicz Dorota Elżbieta), 2 głosy 

„wstrzymujące się” (Chmielewski Mieczysław, Warsiewicz Agnieszka) podjęła uchwałę Nr 

XXIV/212/22 w zniesienia Sołectwa Podkrólówek i zmiany granic Sołectwa Cisówek. (W głosowaniu 

nie uczestniczył Chrulski Marcin).   
 

AD. 14.15) Uchwała w sprawie ustalenia wysokości diet radnym, członkom komisji 

problemowych, Przewodniczącemu Rady Gminy, Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy  

i sołtysom oraz zasad ich wypłacania 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 

Radny Jerzy Kłoczko złożył wniosek formalny o zmianę uchwały i zmniejszenie diet dla: 

1) Przewodniczącej Rady Gminy o 200 zł 

2) Radnym o 50 zł 

3) Sołtysom podwyższenie o 20 zł w diecie kwartalnej. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy oznajmiła, iż kwota 20 zł dotyczy dojazdów kwartalnych oraz nie dotyczy 

tej uchwały. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła 10 minutową przerwę. Po przerwie wznowiono obrady. 

Po burzliwej dyskusji 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o wnioski. 
 

Radna Agnieszka Warsiewicz poinformowała, że są za odrzuceniem wniosku Pana Kłoczko oraz 

złożyła wniosek formalny o podwyższenie diety Sołtysom o kwotę 50 zł za udział w obradach sesji. 
 

Radny Jerzy Kłoczko wycofuje swój wniosek formalny oraz wprowadza nowy wniosek o zmianę 

uchwały i zmniejszenie diet:  

1) Przewodniczącej Rady Gminy o 200 zł 

2) Radnym o 50 zł 

3) Sołtysom podwyższenie o 50 zł za udział w sesji  
 



 

 

16 

 

Radny Strękowski Szczepan oznajmił, iż jest to jego pierwsza kadencja i od pierwszej sesji kłócimy się 

o pieniądze, tak jak powiedział Radny Kłoczko zrzućmy się, obniżmy diety i dajmy strażakom, sołtysom. 

„Byłem święcie przekonamy, że zostałem wybrany, że cała Rada została wybrana, i nie będzie wojować 

o pieniądze, że jest to funkcja społeczna.” 
 

Radny Jerzy Kłoczko oznajmił, że jest słuszny apel Pana Wiceprzewodniczącego i trzeba żyć w zgodzie 

i nie pokazywać mieszkańcom, że jesteśmy tu dla pieniędzy. Dodał, że jest od wielu lat sołtysem oraz 

radnym i wie jaka jest to praca. Zapytał, „czy nasz budżet stać na takie podwyżki, bo mamy 6 500 000 

zł do spłacenia, jesteśmy zadłużeni i każda złotówkę musimy liczyć”. Nadmienił, iż strażakom nie żałuję, 

sołtysom również i żeby pokazać że Radnym nie chodzi o pieniądze, tylko o rzecz to apeluje o obniżenie 

diet, tak jak zaproponował, czyli obniżamy 200 zł dla Przewodniczącej i 50 zł Radnym. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o głosowanie nad pierwszym wnioskiem w brzmieniu: 

„Czy Państwo Radni są za przyjęciem wniosku Agnieszki Warsiewicz o zmianę wysokości diety Sołtysom 

za udział w obradach sesji w wysokości 200 zł”?  

Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 12 głosów „za” 

(Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski Mieczysław, Cwalińska Katarzyna, Jagłowska Ilona, 

Kłaczkowska Elżbieta, Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, Statkiewicz Krystyna 

Anna, Strękowski Szczepan, Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz Beata, Warsiewicz Agnieszka), 1 

głos „przeciw” (Kłoczko Jerzy), 0 głosów „wstrzymujących się” przyjęła wniosek Radnej Warsiewicz 

Agnieszki. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad drugim wnioskiem w 

brzmieniu: „Czy Państwo Radni są za przyjęciem wniosku Jerzego Kłoczko o zmianę wysokości diety: 

1. Radnym za udział w obradach sesji przysługuje dieta w kwocie 250 zł; 

2. Przewodniczącej Rady Gminy przysługuje miesięczna z ryczałtowana dieta w kwocie 800 zł; 

3. Sołtysom za udział w sesji 200 zł.” 

Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 5 głosów „za” 

(Jagłowska Ilona, Kłoczko Jerzy, Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, Strękowski 

Szczepan), 8 głosów „przeciw” (Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski Mieczysław, Cwalińska 

Katarzyna, Kłaczkowska Elżbieta, Statkiewicz Krystyna Anna, Szwarnowski Marek Tadeusz, 

Urbanowicz Beata, Warsiewicz Agnieszka), 0 głosów „wstrzymujących się” odrzuciła wniosek 

Radnego Kłoczko Jerzego. 
 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag do projektu uchwały. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały wraz z przyjętymi zmianami. 
 

Radny Kłoczko Jerzy zapytał Panią Skarbnik, czy budżet to wytrzyma podnosząc Sołtysom a nie 

obniżając Radnym i Przewodniczącej, czy budżet stać na takie podwyżki?  
 

Skarbnik Ewa Wasilewska-Nakielska odpowiedziała, że zastanowimy się i przy kolejnych zmianach 

budżetu skąd oszczędności będą to zabierzemy i przesuniemy na diety. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy dodała, że może być mniej zespołów na festynie. 
 

Radny Strekowski Szczepan dodał, że sami siebie nie szanujemy i zapytał „jak to fajnie podatnika 

pieniądze rozdawać?” 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad uchwałą wraz z przyjętą 

zmianą. Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 10 

głosów „za” (Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski Mieczysław, Cwalińska Katarzyna, 

Kłaczkowska Elżbieta, Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, Statkiewicz Krystyna 

Anna, Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz Beata, Warsiewicz Agnieszka), 2 głosy „przeciw” 
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(Kłoczko Jerzy, Strękowski Szczepan), 1 głos „wstrzymujący się” (Jagłowska Ilona) podjęła uchwałę Nr 

XXIV/213/22 ustalenia wysokości diet radnym, członkom komisji problemowych, Przewodniczącemu 

Rady Gminy, Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy i sołtysom oraz zasad ich wypłacania.  

(W głosowaniu nie uczestniczył Chrulski Marcin).   
 

AD. 14.16) Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Nowinka na lata 2022 – 

2025 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Agnieszce Leplawa – Pracownikowi Urzędu Gminy 

Nowinka, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu, Oświaty, 

Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecznych Katarzynie Cwalińskiej, która poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (kserokopia opinii stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 
 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu uchwały. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad uchwałą. 

Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 13 głosów „za” 

(Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski Mieczysław, Cwalińska Katarzyna, Jagłowska Ilona, 

Kłaczkowska Elżbieta, Kłoczko Jerzy, Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, 

Statkiewicz Krystyna Anna, Strękowski Szczepan, Szwarnowski Marek Tadeusz, Urbanowicz Beata, 

Warsiewicz Agnieszka), 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XXIV/214/22 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Nowinka na lata 2022 – 2025. (W głosowaniu 

nie uczestniczył Chrulski Marcin).   
 

AD. 14.17) Uchwała w sprawie nadania nazwy rondu położonemu w Monkiniach 
 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Katarzynie Cwalińskiej, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 

Radny Kłoczko Jerzy poinformował, że nie ma nic do Pana Witolda Urbanowicza i złożył propozycję, 

żeby Pani Przewodnicząca wraz ze Panem Starostą przedyskutowała nazwę ronda, ponieważ 

mieszkańcy zaproponowali aby zmienić nazwę na „Rondo księdza Jana Kibisa”, który wiele lat 

pracował i zasłużył dla parafii Monkinie. 
 

Radca Prawny poinformował, że na początku była praktyka przy nadawaniu ulic, że były konsultacje 

z mieszkańcami danej ulicy, natomiast później pojawiły się orzeczenia, że nie ma takiego obowiązku, 

czym bardziej nie ma obowiązku w sprawie ronda. 
 

Radna Augustowicz Jolanta oznajmiła, że rondo leży na drodze powiatowej i to Starosta decyduje  

o nazwie ronda.   
 

Po burzliwej dyskusji 
 

Więcej uwag i wniosków nie zgłoszono. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad uchwałą. 

Rada Gminy w wyniku głosowania (liczba obecnych Radnych podczas głosowania - 13) 10 głosów „za” 

(Augustynowicz Jolanta Helena, Chmielewski Mieczysław, Cwalińska Katarzyna, Kłaczkowska 

Elżbieta, Mikołajczyk Stanisław, Ostrokołowicz Dorota Elżbieta, Statkiewicz Krystyna Anna, Strękowski 

Szczepan, , Urbanowicz Beata, Warsiewicz Agnieszka), 0 głosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące się” 

(Jagłowska Ilona, Kłoczko Jerzy, Szwarnowski Marek Tadeusz) podjęła uchwałę Nr XXIV/215/22  
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w sprawie nadania nazwy rondu położonemu w Monkiniach. (W głosowaniu nie uczestniczył 

Chrulski Marcin).   

 

AD. 6. Wolne wnioski. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała pismo z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji 

dotyczące zniesienia urzędowej nazwy miejscowości Cisówek część Osińska Buda. 
 

Dariusz Łazarski mieszkaniec wsi Szczeberka, poruszył temat remontów, napraw dróg gminnych  

w miejscowości Szczeberka i Gatne Pierwsze. W swojej wypowiedzi nawiązał do wniosków składanych 

do Polskiego Ładu. Zaznaczył, że chciałby wiedzieć jakie kryteria były brane pod uwagę w wyborze 

tych dróg. 
 

Radna Statkiewicz Krystyna Anna oznajmiła, iż 3. kadencje się stara o drogę w Kopanicy, wydawane 

są tam pieniądze na żwirowanie, ale to nic nie daje, to wszystko wyrywa, spływa, szkoda tylko pieniędzy. 
 

Radny Strękowski Szczepan zapytał, czy Pan tu przyszedł zrobić kampanie wyborczą, proszę mówić na 

temat, bo my nie wiemy o czym Pan mówi. Zapytał raz jeszcze, czy Pan chce zrobić drogę na Szczeberce? 
 

Dariusz Łazarski oznajmił, że chciałby znać kryteria, i nie rozumie dlaczego do Polskiego Ładu zostały 

wybrane drogi w takich miejscowościach, a nie w Szczeberce. 
 

Radny Strękowski zapytał, czy zostały uregulowane grunty w Szczeberce i w Gatnym, gdy Państwo 

wykupiło ziemie na połączenie dróg krajowych?   
 

Po burzliwej dyskusji 
 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała Panu Dariuszowi Łazarskiemu i zabrała głos. 
 

Po burzliwej dyskusji 
 

Sołtys Józefowo Jadwiga Szypulewska dodała, „że 30 lat ma wstrzymaną budowę drogi Szczebra – 

Sokolne – Józefowo – Cisówek, jest to, ta sama droga, to nie jest tylko droga do Kłoczki, żeby nie była 

wstrzymana przez jednego Pana. My o to drogę walczymy 30 lat. A Pan dopiero przyjechał, młody 

człowiek i nie wiem skąd i chce od razu drogi.”  
 

Po burzliwej dyskusji 
 

Radny Kłoczko Jerzy dodał, żeby nie jeden Pan ze Szczebry, to ta droga byłaby już zrobiona. Oznajmił, 

że droga w Szczeberce byłaby już zrobiona z 5 lat temu, a że nie została zrobiona, to zawdzięczamy 

tylko sołtysowi ze Szczeberki oraz ówczesnej Pani Wójt. Dodał jeszcze, że obecna Pani Zastępca Wójta 

a ówczesna Zastępca Starosty była na tym spotkaniu i było uzgodnione, że droga biegnąca przez 

Szczeberkę, Józefowo, Sokolne, Cisówek zostanie wyasfaltowana. Później ówczesna Pani Wójt 

zmieniła zdanie, bo Starostwo finansowało 50% a drugie 50 % miała dofinansować Gmina, nawet 

opisała to w gazetce gminnej. Dodał, że sam jeździł po mieszkańcach Szczeberki i prosił żeby to zmienić 

ale niestety Pan Sołtys Warsiewicz powiedział „że żwirowanie nam wystarczy”. Dodał, że Pan mieszka 

może rok, dwa w Szczeberce, a ja już 40 lat w Cisówku. I oznajmił, że przez ostatnie lata był karany 

przez wcześniejszą władze i nawet dróg nie miał żwirowanych, „tonąłem w błocie”.  
 

Po burzliwej dyskusji  
 

Przewodnicząca Rady Gminy odebrała głos Radnemu Jerzemu Kłoczko. 
 

Sołtys Szczepki Teresa Dźwilewska poinformowała, że przez półtora roku nie świeci nowa lapa solarna. 
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Sołtys Podnowinki Marian Jagłowski w imieniu strażaków Ochotniczych Straży Pożarnej w Bryzglu  

i w Nowince podziękował za podwyżkę wynagrodzeń dla strażaków. Dodał, że dla nas to jest znak, że 

nasz wkład, zaangażowanie, poświęcenie bezpieczeństwo naszej gminy zostało zauważone.  
 

Radny Kłoczko Jerzy odczytał informację od mieszkańca, że Radny Powiatowy Pan Jedliński chwalił 

się, że pozyskał dużo środków z Panem Wnukowskim, podziękował za to, oraz dodał, że po drodze 

trzeba  podziękować Panu Staroście, Pani Wójt oraz Radnym, że dołożyli do tej drogi. Następnie złożył 

najserdeczniejsze życzenia z okazji Dnia Kobiet oraz podziękował Pani Wójt za docenienie Sołtysów  

z okazji Dnia Sołtysa. 
 

Więcej uwag i wniosków nie zgłoszono. 
 

AD.7. Zakończenie sesji. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała uczestnikom 

sesji za udział w obradach i o godzinie 14:35 zamknęła obrady XXIV Sesji Rady Gminy Nowinka. 

 

 

Protokołowała:           Przewodnicząca Rady Gminy: 

 

…………………………………         …………………………… 

 Justyna Kłoczko                          Elżbieta Kłaczkowska 


